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الملخص:
في مساهمتها خلل من اليومية المواطن حياة ترشيد في الستشارية المؤسسات لهمية نظرا
الستشارية الهيئات من جملة الجزائري المشرع ،تبنى فعاليته وزيادة ترشيده الداري العمل عبء تخفيف
العلى السلمي )المجلّ 05هيئات عن ،لتقل ضرورتها على منه تأكيدا 2020 دستور تعديل ضمن
،إضافة والتكنولوجي العلمي للبحث الوطني ،المجلّ للشباب العلى ،المجلّ للمن العلى ،المجلّ
العملية وأهمية بضرورة المشرع بإيمان التكريّ هذا .(،ويترجم المدني للمجتمع الوطني المرود إلى

القرار اتخاذ عملية وتسهل الدولة في الداري الجهاز تساعد بدورها سليمة قرارات بناء في الستشارية

،المجلس العلى اسسلمي ،المجلس التكريس الستشارية، 2020،الهيئات المفتاحية:دستور الكلمات

الوطني ،المرصد والتكنولوجي العلمي للبحث الوطني ،المجلس للشباب العلى ،المجلس للمن العلى

. المدني للمجتمع

Abstract :
In view of the importance of advisory institutions in rationalizing the daily life of
the citizen through their contribution to reducing the burden of administrative
work, rationalizing it and increasing its effectiveness, the Algerian legislator
adopted a number of advisory bodies within the amendment of the 2020
constitution, affirming their necessity, not less than 05 bodies )the Supreme
Islamic Council, the Supreme Security Council, the Council Supreme Council
for Youth, the National Council for Scientific and Technological Research, in
addition to the National Observatory for Civil Society.(
key words: Constitution 2020، Advisory bodies، consecration، Supreme Islamic
Council، Supreme Security Council، Supreme Youth Council ،National Council
for Scientific and Technological Research ، National Observatory for Civil
Society


